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ОБЩИНСКИ СЪВЕТ – СВИЩОВ 

 

П Р О Т О К О Л 

 

№13 

 

от извънредно заседание на Общински съвет – Свищов, 

проведено на 29.05.2024 година 

 

 

Днес, 29 май 2024 година, от 08:30 часа, в Зала №1 на Община Свищов се проведе 

извънредно заседание на Общински съвет – Свищов. 

От общо 29 общински съветници, на заседанието присъстваха – 25. Отсъстваха 

Любомир Митев, Станислав Благов, Цветелин Борисов и Ивелин Петров.  

 

На заседанието присъстват и:  

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов; 

Анелия Димитрова – Зам.-кмет „Образование, социални и младежки политики и 

европейска интеграция“; 

Любомира Петрова – Секретар на Община Свищов; 

Румяна Кузева – началник отдел „Образование“; 

Любомир Иронов – Кмет на Кметство Ореш; 

граждани и медии. 

 

Заседанието на Общински съвет – Свищов се откри от д-р Кристиян Кирилов – 

Председател на Общински съвет – Свищов. 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря 

Ви, че се отзовахте. Уважаеми колеги! Добро утро, г-н Генчев! Благодаря Ви, че се 

отзовахте в този ранен час! Преди да започнем работа имам три обявления за 

отсъствия. Това са на Любомир Митев, на Цветелин Борисов и Ивелин Петров. 

Ивелин е пуснал по имейла заявление, другите двама са ми се обадили по телефона. За 

Станислав Благов нямам известие ще присъства или няма?  Не може да ми кажете? 

Добре, добре. Г-н Проданов каза, че няма. Така че при това положение в залата сме 25 

общински съветника. Отсъстват Любомир Митев, Станислав Благов, Цветелин 

Борисов и Ивелин Петров. Случайно, ако някой се присъедини, ще бъде добавен към 

списъка. В началото на нашето заседание те отсъстват. Двадесет и пет съветника сме в 

залата. Имаме кворум.“ 

 

№ Име, презиме, фамилия  

1. Кристиян Василев Кирилов Присъства 

2.  Верони Маринов Маринов Присъства 

3. Валери Фильов Николов Присъства 

4.  Мария Иванова Тодорова Присъства 

5. Елена Йорданова Шопова Присъства 

6. Цветанка Младенова Кирова Присъства 
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7. Габриела Валентинова Петкова Присъства 

8. Генади Русев Иванов Присъства 

9. Мариана Илиева Маркова Присъства 

10. Любомир Ванев Митев Отсъства 

11. Милен Емилов Динков Присъства 

12. Санка Евтимова Райкова Присъства 

13. Михаил Руменов Попов Присъства 

14. Денис Зияев Асанов Присъства 

15. Емял Айдънова Исмаилова Присъства 

16.  Айза Беханова Рамаданова Присъства 

17. Стефан Станимиров Проданов Присъства 

18. Станислав Петров Благов Отсъства 

19. Емил Бориславов Николов Присъства 

20. Цветелин Тодоров Борисов Отсъства 

21. Ивелин Пламенов Петров Отсъства 

22. Венцислав Николов Михайлов Присъства 

23. София Борисова Вергилова-Георгиева Присъства 

24. Йордан Илиев Нейков Присъства 

25. Красимир Иванов Цолов Присъства 

26. Емилия Божинова Цветанова Присъства 

27. Петко Колев Петков Присъства 

28. Светослав Симеонов Тодоров Присъства 

29. Гален Милков Бернардов Присъства 

Общо  25 

 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Добро 

утро! Надявам се да сте прекарали колкото е възможно спокойно вечерта, защото 

имаме да решаваме трудна точка в нашия Дневен ред. Една единствена. Има ли 

желаещи за изказване по Проекта за дневен ред? Заповядайте, г-н Нейков!“ 

 

ПРОЕКТ ЗА ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Оптимизиране на училищната мрежа в община Свищов и закриване на ОУ 

“Христо Ботев“ с. Ореш. 

 

Йордан Нейков – „Уважаеми господин Председател, уважаеми колеги, уважаеми 

господин Кмет! За последния един месец се събираме на около трети или четвърти 

извънреден общински съвет, което само по себе си показва според мен една слабост в 

процесите по планиране в Общината. По принцип извънредните общински съвети 

изискват по-специална, извънредна ситуация във връзка с промяна на обстановката, 

промяна на закони, възникнали форсмажорни обстоятелства и така нататък. Аз лично 

съм убеден, че с проекта за дневен ред от една точка „Затваряне на училището в 

Ореш“, което е 152-годишна институция, като Общински съвет, като Община не би 

следвало да решаваме казуса на извънредно заседание, на което виждаме, че има и 
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хора, които отсъстват по различни причини. А е необходимо да му се обърне 

внимание по канонния ред. И най-малкото тази 152-годишна институция заслужава 

това уважение от страна на Община Свищов според мен. Предвид това, аз няма да 

подкрепя така предложения дневен ред и апелирам и останалите общински съветници 

да не го правят, поради простата причина, проблематиката е наистина важна и 

сложна! Това означава, че другата седмица може да има извънреден Общински съвет 

за нещо друго, за нещо като институция от Свищов или от другите населени места, за 

които хората не могат да планират, не могат да реагират адекватно. Аз считам, че не 

трябва да се реши този проблем по така предложения начин с извънреден Общински  

съвет и ще гласувам против Дневния ред. Благодаря!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря 

Ви, господин Нейков! Аз пък имам право да Ви направя реплика. 

Господин Нейков, съжалявам, че трябва да се обърна отново към Вас и да изкажа 

своето съжаление, че за шести месец вече, откакто сте съветници, не сте научили 

основните неща в работата на общинските съвети. Това, че сесията е извънредна, по 

никакъв начин не я прави по-различна от редовната. Това, че на тази сесия ще 

разглеждаме една единствена точка, означава важността на самата точка. И още 

повече, че е на извънредна, защото ще има възможност всеки, който има своето 

мнение да го изкаже и да направи своите „За“ или „Против“ гласуването така, както 

той смята. Така че напълно не съм съгласен да омаловажавате  извънредните сесии. А 

такива ще има, имало е. И за първи път, откакто аз съм общински съветник, някой си 

позволява да каже, че извънредната сесия на Общинския съвет е едва ли не излишна. 

Не говоря специално за тази. Говоря по принцип за Вашата логика. Няма сесия, която 

дали е редовна или извънредна, да няма своето значение. Това е. 

Други желаещи за изказване? Заповядайте, г-жо Вергилова!“ 

София Вергилова-Георгиева – „Уважаемо Председателство, господин Генчев, 

уважаеми заместник-кметове, уважаеми колеги общински съветници, журналисти, 

гости, общинска администрация! Трудно започва тази сутрин за всички от нас. Не 

вярвам, че има някой в залата, който да идва с радост, за да гласува по тази точка. 

Няколко дена след 24 май и в навечерието на втори юни ние сме на път да 

ликвидираме Христо Ботев, училището „Христо Ботев“ в село Ореш. Училището 

„Христо Ботев“ в село Ореш. Това е един въпрос, който, доктор Тодорова, не е 

смешен. Да, да има правила за изказване, ако искате, може след мен да се изкажете. 

Тук има Председателство.“ 

 Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Госпожо 

Вергилова, не водете дебати от място! Също и доктор Тодорова! Продължете 

изказването си! Който има да каже нещо, на трибуната!“ 

София Вергилова-Георгиева  – „Това е една точка с широк обществен интерес и 

аз смятам, че не е редно от днес до утре да се свиква извънредна комисия и след това 

извънредна сесия. Смятам, че трябва малко повече време за всички нас да разгледаме 

мотивите. Тук сме се събрали различни политически сили, както господин Генчев 

апелира, да работим за политики, да се опитаме всеки по своите канали да свърши 

нещо и да търси начин да не се стига до закриването на това училище. Моят апел 

също е да отложим тази точка. Има възможност за това нещо. Смятам, че може още 

една година да съществува училището и да се търсят възможности да продължи 
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неговото съществуване. Защото всички знаете, че едно населено място без училище 

умира. Благодаря Ви!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря, госпожо Вергилова! Позволете ми от място да направя реплика и на Вас! 

Призовавате да отложим точката като казвате, че има решение. Нека да дадем ход на 

точката, а в самата точка Вие да предложите решението, което сте намерили за този 

проблем. Не си измислям, Вие го казахте преди секунда. Ето има запис.“ 

София Вергилова-Георгиева  – „Казах, че имаме време, за да потърсим решение.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – “Казахте, 

че има решение. Точните Ви думи бяха „Има решение“.“ 

София Вергилова-Георгиева  – „Погледнете записа. Казах, че трябва да потърсим 

решение. Да се съберем всички заедно.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – “Записа ще 

го видим, но аз съм убеден, че това казахте. Заповядайте, господин Генчев!“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – „Уважаеми господин Председател,  

ръководство, уважаеми госпожи и господа общински съветници, колеги! Уважаеми 

господин Кмет на село Ореш! И аз за осем години за мандат никога не съм ставал на 

дневен ред да вземам отношение. Явно това може би ще стане практика в този 

Общински съвет. Пак казвам. Моите уважения към Вас, господин Нейков, не исках да 

вземам отношение, но така… много несериозно изказване направихте по отношение 

на това. Когато сте … понеже вчера в комисията имахме така въпроси и отговори един 

към друг, намекнахте месец октомври. Нали си спомняте? Да. Месец октомври. Когато 

един общински съветник и кандидат, господин Кирчев има една много хубава фраза 

„Не може само меда, но трябва и жилото!“. Ако трябва всеки ден, през два часа 

извънредни сесии, щом касае бъдещето, развитието на общината. Това, че нарушаваме 

комфорта на съветниците. Това е решение на всеки един. Това, че сте дошли… Ако 

трябва всеки ден ще идвате на сесия. Но, това е, как да го кажа, „Оставете ме един път 

в месеца да идвам на сесия, да не правим редовни сесии, защото едва ли не не мога да 

идвам!“. То, това така излиза. Колко пъти преди това извънредни сесии за различни 

важни значими неща? Всяка една точка, която влезе в общинския съвет, аз не помня 

от годините назад, като извънредна, е важна и значима. Ние не можем да 

омаловажаваме всяка една точка, щом е предложена на извънредно заседание. Всяка 

една точка в извънредно заседание, в редовно заседание е важна. Дали ще е помощ за 

пострадал …. Не можем да … Щом трябва санкцията на общинския съвет, това значи, 

че тя е важна. Ако не е важна за Вас, важна е за личността от другата страна. В 

общинския съвет, когато сте се кандидатирали, Вие сте поемали ангажимент, че ще 

работите за гражданите по един или друг начин.  

По отношение на точката за дневния ред за закриването на училището в Ореш,   

г-жо Вергилова, репликата ми е да не намесваме личността на Христо Ботев. Дайте да 

не падаме до такава степен. Името Христо Ботев. Мога да Ви кажа, понеже доста се 

спекулираше в социалното пространство, се спекулираше с хотела и ресторанта в 

Царевец, в училището. Аз мога да Ви кажа, че има начини как да бъде запазена 

паметта на който и да е патрон, на дадената организация. Ако сте идвали в хотела, ще 

видите, че барелефът на Асен Златаров е запазен в цялата му цялост и едната от 

конферентните зали носи неговото име. И когато хората, въпреки че училището е 
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закрито през 2000 година, правят другарски срещи, те отиват и се прекланят пред 

патрона. Ние не погазваме паметта на патрона си. Има начини. И вчера го имаше 

такъв въпрос – как да бъде съхранено, продължено името или сградата като запазване 

на училище. Но нека да не опетняваме и да използваме такава личност като Христо 

Ботев в момента. Ние не закриваме и никой няма право да говори срещу Христо 

Ботев. И едно е училището, другото е патронът на училището. Ние не закриваме 

патрона на училището. Това са две различни неща. Затова моля, в дебатите като 

започнат по отношение на училището, да не наместваме името на Христо Ботев. 

Говорим за училището в село Ореш. Благодаря Ви!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря, господин Генчев! Реплика ли имате? Заповядайте, господин Нейков!“ 

Йордан Нейков – „Уважаеми господин Генчев, уважаеми колеги! За това дали 

подхождам сериозно към позицията общински съветник и към работата, която имаме, 

мисля че показва присъствието ми на общинските съвети, на които се старая, има 

статистика, мисля че съм отсъствал само веднъж от комисия по болничен. Така че 

мисля, че си влизам в задълженията, които съм поел като кандидат за общински 

съветник и впоследствие като общински съветник. Тезата ми не е, че извънредните 

общински съвети не са важни и дали проблемите, които разглеждат извънредните 

сесии не са важни. Отношението към институцията би следвало да бъде, към 

училището, към 152-годишна институция, потретям се, е да бъде разгледано на 

редовна сесия, да бъде даден хоризонт на заетите в училището. Да бъде направено 

като план, спокойно, с ясна визия. Защото извънредната сесия, колкото и да е равна на 

всички останали сесии, тя създава стрес за заинтересованите страни, за персонала, за 

педагогическия, заетите в училището и за всички останали. Това ми беше тезата и 

заради това апелирах по този начин. Не е омаловажаване на работа на общинския 

съвет, на работа на общинския съветник или на значимостта на извънредните сесии. 

Благодаря!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Господин  

Генчев, имате право…“ 

Валери Николов – „Втора реплика може ли?“ 

 Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Втора 

реплика може към господин Генчев.“ 

Валери Николов – „Уважаеми господин Председател, господин Кмете, дами и 

господа! Точно извънредните сесии, на тях е мястото за по-задълбочен и просторен 

анализ на въпросите, които разглеждаме. В годините назад, всички съветници, които 

сме тука, повечето знаем, че винаги е поставен въпросът за извънредни сесии, защото 

в редовните има много въпроси и не можем да се съсредоточим върху даден въпрос, 

защото са много. Винаги са били поставяни въпроси за извънредна сесия за 

болницата, за чистотата, за бюджета и така нататък. Смятам, че това е един много 

важен въпрос и неговото място е в извънредна сесия, за да има възможност този 

въпрос да го гледаме час-два, както беше вчера комисията. А иначе в редовна сесия, с 

още 20 въпроса, не че няма да го гледаме пак, но просто се разводняват нещата. А що 

се отнася до извънредните сесии до момента, те бяха свързани с казармите. Смятам 

много важен въпрос за град Свищов, може би и въпрос, който ще промени града ни за 
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в бъдеще, в направление образование на извънредна сесия проекти, които имаха срок. 

Така че извънредните сесии не са прищявка. 

А що се касае до нас общинските съветници и за кметовете, аз имам поглед върху 

селските кметове, те са 24 часа на разположение, както и градският кмет, така и ние 

трябва да бъдем. 

Не е приятно наистина за някои, които работят извън града, тези извънредни 

сесии, че не могат да присъстват, но хубаво беше тия хора, които ги няма в момента, 

да присъстват. Защото част от тях закриваха училища 2000 година с по 140 деца. Вие 

може би това нещо не го знаете, но после в дебата ще Ви стане ясно. Благодаря!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря 

Ви, господин Николов! Господин  Генчев!“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – „Уважаеми господин Председател, 

уважаемо ръководство, уважаеми госпожи и господа общински съветници! Отново 

вземам думата. Господин Нейков, казвате да дадем време, да дадем срок. Знаете ли, че 

срокът на училището в село Ореш е може би от три години и повече. И вчера на 

комисията, защо тогава водихме тази комисия ми кажете? Мисля, че там ясно 

обяснихме ситуацията в годините назад, шансовете, всичко каквото искаха да 

направим. Или сега в момента нали има широка публика и наистина в момента да не 

водим същински дебат, а в момента да буксуваме на едно. Не е взето решението за три 

дена, не е за ден. Напротив, много отдавна е дадена възможност да се каже, да се 

направят разчети.  Направени са разчети. Разчетите ги знаем от три години. Разчетите 

ги знаем от три години. Но пак казвам, монета има две страни. Едната страна си казва 

своето, другата страна за съжаление в пасивна ситуация. Благодаря Ви!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря 

Ви, господин Генчев! Колеги, не виждам други желаещи за изказване, тогава да 

преминем към процедурното предложение, ако продължавате да го поддържате, г-н 

Нейков, за отпадане точката от Дневния ред! Да. Предлагам на процедурно гласуване  

предложението на г-н Нейков. Който е  „За“ отпадане на точката от Дневния ред на г-

н Нейков, моля да гласува! Който е  „За“, моля да вдигне ръка!“ 

 

При кворум от 25 общински съветници, процедурното предложение на Йордан 

Нейков да отпадне точка първа от Дневния ред „Оптимизиране на училищната мрежа 

в община Свищов и закриване на ОУ “Христо Ботев“ с. Ореш“ не се прие. 

Гласуването беше: 3 гласа “За”, “Против” – 18 и “Въздържали се” – 4.  

 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Колеги, 

процедурното предложение на г-н Нейков не се прие. Така че преминаваме към точка 

единствена от нашия Дневен ред.  „Оптимизиране на училищната мрежа в община 

Свищов и закриване на ОУ “Христо Ботев“ с. Ореш“. Колеги, имате думата за 

изказвания по точката. Моля? А, да. Извинявайте! Нека да гласуваме първо Дневния 

ред! Който е „За“, моля да гласува Дневния ред!“  

При кворум от 25 общински съветници, Проектът за дневен ред се прие с 20 гласа 

“За”, “Против” – 3 и “Въздържали се” – 2 и стана: 
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ДНЕВЕН РЕД: 

  

1. Оптимизиране на училищната мрежа в община Свищов и закриване на ОУ 

“Христо Ботев“ с. Ореш. 

 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА „Оптимизиране на училищната мрежа в община 

Свищов и закриване на ОУ “Христо Ботев“ с. Ореш“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Уважаеми 

колеги, преминаваме към единствената точка от Дневен ред: „Оптимизиране на 

училищната мрежа в община Свищов и закриване на ОУ “Христо Ботев“ с. Ореш“. 

Имате думата за изказване. Господин Нейков, заповядайте!“ 

Йордан Нейков – „Уважаеми господин Председател, уважаеми колеги, уважаеми 

господин Кмет! Беше цитирана вчерашната комисия. Факт е, че на комисията бяха 

разгледани подробно много неща. Беше поставен на дебат анализът, който беше 

депозиран. Бяха разгледани различните опции. Казахте, господин Кирилов, че искате 

предложение. Това, което от вчерашната комисия излезе като квинт‘ сентенция, като 

анализ показва, че броят на децата спада. Което е факт. Това… числата не са 

оспорими. Другият Факт е че 50% от педагогическия персонал е с трудов стаж от 

четиридесет години. Също така броят на децата е над двадесет. Това няма да се 

поддържа за много дълъг период от време, също е вярно.  

Според мен и моето предложение като такова е Общината да удължи с една или 

две, това вече не мога да го предложа в конкретика, подлежи на възможностите на 

Общината, с които Кметът е по-добре запознат с тях, да се предостави възможност на 

този персонал, който има вече пенсионна възраст да се пенсионира, на родителите на 

децата да се ориентират, дали предложената опция за алтернативно училище или пък 

искат нещо друго, да се успокоят и така нататък. Според мен не е толкова важно да 

бъде веднага, сега, днес, без никаква възможност заинтересованите страни вътре в 

самото училище да реагират и да имат някакъв разумен срок на адаптация. Това е 

единствената теза, която съм защитавал и мисля, че …не знам дали бе правилно 

разбрана, дали правилно бях разбран, дали не бях разбран. Но според мен това е 

редното. Може да не съм прав. Това ще го покаже и самото гласуване, но аз вярвам в 

това нещо. Благодаря Ви!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря, г-н Нейков! Аз ще направя реплика на г-н Нейков. 

Господин Нейков, въртим една и съща плоча от вчера следобед. Още една година, 

още шанс да дадем. Кметът Ви каза преди малко, че е дал шанс преди три години. 

Колко още? Колко още? Още една, две, три, пет. Докато кога? Докато какво?! Да 

остане директорката и чистачката ли? Вие кажете? Докато какво? Докато децата сами 

избягат от училище, защото не получават качественото образование, това, което Вие 

всички останали искате да дадете на своите деца. С какво децата на обикновения 

човек, не на богатия, понеже вчера имаше такива реплики, затова го казвам. Как ще 

отиде примерно до училището в Свищов, когато има училище в Ореш, колкото и да 

желаят родителите да го запишат в града на по-високо ниво на обучение? Защо детето 

в Свищов ще се възползва от всички съвременни технологии в обучението, а детето в 
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Ореш ще седи и ще пише на черната дъска?! Да не би Вашето, на другите хора децата 

да са с „два жълтъка“?! Защо не дадем шанс на хората от селото, на децата им да 

получат същото качествено образование, каквото ще получат в града?! Тук имаме 

трима директори. Те много добре могат да Ви кажат каква е материалната им база, 

каква е средата на обучение. Ще въртим една и съща плоча от вчера. Защо?!  

Ясно е че, Вие си имате политическата воля и страст, и амбиция да бъдете. Сега 

Ви е паднало да бъдете против Кмета. Трудно решение. И аз съм бил против 

решението, съжалявам, че го няма г-н Благов, когато затваряхме училища с по 100 

деца. Трудни решения са. Но в крайна сметка трябва да помислим наистина за тези 

деца, на които след време ще разчитаме те да получат наистина образование.  А не 

както уважаемите господин Николов и господин Проданов да водят лекции на празни 

аудитории. Съжалявам, но това е истината. Децата трябва да получат качественото 

обучението. Качественото обучение в град Свищов, във всичките училища, които са 

на територията, с тяхната база, с техните специалисти. Още повече, че получихте 

уверение, че тези, които ще се пенсионират, ще се пенсионират. Ще се търси 

реализация на хората, заети  в училището. Какво повече?! Какво повече от това?! Три 

години назад се опитват да го съживят това училище. Изпуснали са всякакви 

възможности за средищно или каквото и друго училище да бъде. Нали знаете, че има 

една приказка, българска поговорка „Да изпуснем питомното, че да ходим да гоним 

дивото“. И сега в момента това се опитвате Вие да направим. Благодаря Ви! 

Имате право на дуплика.“ 

Йордан Нейков – „Уважаеми господин Кирилов, за целите на прозрачността в 

комисията вчера беше поставен и въпросът за персонала на училището. Бе застъпена 

тезата, че ще бъдат предложени алтернативи на заетите, което така и трябва да бъде. 

Така че Ви казвам от гледна точка на прозрачността и какво да очаквате. Ако 

случайно това решение мине днес, след точно една година на Общинския съвет през 

месец май 2025 година със списъка на днешния персонал, аз ще Ви задам въпроса на 

колко от тях действително е предложена алтернатива и е намерено такова работно 

място. Защото към момента това е само едно изявление, което не съм видял никъде 

материализирано в документа. Но… Това по тази тема. Благодаря!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Пред Вас 

е г-жа Кирова, която ще Ви каже. Зад Вас е господин Генади Иванов, зад него госпожа 

Маркова. Нека те в годините да кажат от закритите училища някой от персонала дали 

е останал.“ 

Емил Николов – „За изказване?“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Имате 

право. Заповядайте!“ 

Емил Николов – „Поименно засегнат.“  

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Всъщност 

не! Аз не съм Ви обидил! Кое Ви е обидило? Че не съм излъгал! Вие може да се 

чувствате, но нямате думата. Седнете си!“ 

Валери Николов – „За изказване.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „За 

изказване, заповядайте! Да, господин Николов, заповядайте! София след кого е? 

Преди Емил. Добре.“ 
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Валери Николов – „Уважаеми колеги, ясно е, че напрежението ще се покачва, тъй 

като сме в предизборна кампания. Сега е моментът всеки да си каже думата и да се 

хареса на аудиторията. Наистина днешната сесия е една от най-тежките, на които аз 

съм присъствал. И тя е най-тежката, не е една от най-тежките, за общинските 

съветници, за господин Генчев, за господин Иронов и за всички нас. 

 Аз съм единственият в тая зала, тъй както гледам. От 2000 година бях в 

общинска администрация, не виждам други общински съветници или  колеги, които 

бяхме тогава в онзи момент заедно. Тогава се взеха много тежки решения като 

днешното, но разликата беше, че тогава, пак ще се повторя в Царевец бяха със 140 

деца, Вардим с 98, Хаджидимитрово с 60, Козловец с 60. Сега са малко над 20. 

Виждаме къде е разликата. И въпреки всичко, толкова много деца имаше в училищата 

тогава, бяха затворени. Къде успяха да запазя сградите, къде не. Това вече е въпрос на 

организация в самото село.  

Другото, което искам да кажа е, че не е от три години, а от повече години в Ореш 

училището се клати. Защото преди повече от три години аз бях потърсен от учители 

от село Ореш и им съдействах да започнат работа в Свищов. Те взеха да бягат много 

преди три години учителите от Ореш. Те усещаха проблема. Така че достатъчно време 

беше дадено на това училище. За съжаление, пак казвам, не е хубаво това, което се 

случва, но вече е неизбежно.  

Нещо повече, вчера на комисията господин Генчев и госпожа Анелия Димитрова 

много добре обясниха нормативната уредба и всичко останало. И аз вчера разбрах, че 

18 деца от село Ореш от първи до седми клас учат в Свищов. Защо не се опитахте Вие, 

господа, няма да се обръщаме поименно, да върнете тези деца в това училище и да го 

запазим още една-две години, както Вие искате?! Защо не върнахте тези деца?! Вчера 

стана ясно, че и на наши колеги общински съветници децата се записват в Свищов.  

Ама това не мога да го разбера! Искаш да запазиш училището в село Ореш, а личният 

ти избор е в Свищов! Защо? Няма да използвам епитети, но на мен това не ми харесва. 

„Дайте да оставим училището, обаче аз си записвам детето в Свищов!“. Защо? Защото, 

г-н Генчев му каза и доктор Кирилов, образованието в една слята паралелка, където 

учат две деца от първи клас, две деца от втори клас, не може да се равнява с 

обучението в нашите свищовски училища, които са на много високо ниво. Така че 

нека да дадем шанс на тези деца наистина да получат образование, каквото е 

необходимо, а всичко останало по организацията, вчера разбрахме, че ще бъде 

направено, както е направено в другите села. С извозване, с храна, с обучение и така 

нататък. Така че това исках аз да кажа. Много тежко решение. Затова нас хората са ни 

избрали. Благодаря Ви!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря, господин Николов! Госпожо Вергилова, заповядайте!“ 

София Вергилова-Георгиева – „Уважаемо Председателство, господин Генчев!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Само, 

извинявайте, за изказване или за реплика нещо на г-н Николов?“ 

София Вергилова-Георгиева – „За изказване бях вдигнала ръка, но ако има някой, 

мога да отстъпя.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Не видях 

за реплика някой, така че заповядайте!“ 
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София Вергилова-Георгиева – „Не знам докъде стигнах с поздрава.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „До 

уважаемите.“ 

София Вергилова-Георгиева – „Уважаеми общински съветници, много е трудна 

тази сесия, много е трудно решението, което трябва да вземем. Аз мисля, че трябва на 

първо място да сме политически коректни и да не се намесват изборите, защото, 

когато не сме в избори, трябва да говорим по важните политики. Ето сега сме в избори 

и говорим по важни политики. Обаче понеже сме в избори и не трябва да говорим за 

тези политики. Така че моля Ви да сме политически коректни и да говорим по 

същество, защото ситуацията наистина е много важна. Ние сме наясно с числата. Вие 

казахте, че от три години се опитвате да се преборите със затварянето на училището. 

Моят въпрос е какви мерки са предприети от Община Свищов, за да не се затвори 

училището в Ореш? Какво е правено в тази посока? Също така искам да апелирам,  

моля Ви, несериозно е да прехвърляме вината на родителите! Това е общинско 

училище и смятам, че това е бягане от отговорност да прехвърляме вината върху 

родителите. Нека да видим какво е направила Общината. И другият ми въпрос е, аз 

съм сигурна, че има мерки, просто да разберем кои са те, и следващият ми въпрос е 

какво ще се случи с детската градина в Ореш, как е положението там и дали има други 

училища на територията на община Свищов, които са заплашени от затваряне?“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря, госпожо Вергилова! Ще позволите реплика, но да не е от място, а да се 

уважаваме! 

Госпожо Вергилова, мисля че в доклада, който имаме всички, който е пред нас, 

там е написано какво е предприела Общината. Те може и да Ви отговорят като 

действие. Казвате „Вината не е в родителите“. Абсолютно съм съгласен с Вас. Обаче 

вината не е в кмета на кметството, не е на кмета на общината. Защото, ако търсим 

вина, тя е някъде на друго място, но със сигурност не е в тази институция. Нито пък на 

нас Общинския съвет е вината. Как и защо се стига до там? Той въпросът е ясен. 

Демографският срив в страната е тотален.  И вината, днеска да търсим виновен за това 

нещо. Няма вина на родители, няма вина на община, няма. Демографската криза е 

повсеместна. Това е. Това е истината. И неслучайно законодателите са спуснали 

някакви нормативи, които трябва да се изпълняват. Едно време нашите предци, когато 

са правили училищата, са вземали трудни решения и това е да си отделят от залъка, за 

да издържат училището. Ние го правим от много години. Просто не мога да си спомня 

с нашето гласуване за дофинансиране тяхната дейност.  

Лошото е, че тенденцията не се подобрява, а се влошава. И именно затова 

законотворецът е казал, че трябва да стигнем до един лимит, в който трябва да кажем 

край. И колкото и да сме сантиментални, колкото да сме исторически обвързани, за 

съжаление на нас се пада именно в този момент ние да кажем какво да се прави. Да 

изпълним законодателната задача, която имаме. За съжаление това е. На нас се пада. 

Мисля че в годините сме показали нашия приоритет, както към образованието, така 

към здравеопазването, така и към редица инфраструктурни неща в града. И моята 

реплика към Вас е – Виновен няма.“ 

София Вергилова-Георгиева – „Прощавайте, господин Кирилов, но няма да се 

съглася да хващате една дума от изказването ми и да я използвате със смисъла, който 
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Вие влагате в самата дума. Нито съм искала да посочвам виновни. Аз съм наясно 

колко добре работи отдел „Образование“ и колко напред са част от училищата в 

общината. Не искам да обвинявам господин Генчев или кмета на село Ореш, или 

който да е за това, което се случва! Не търсим виновни! Моят въпрос беше просто 

какво е направено, говоря за три години назад, а не за последните срещи, които са 

направени с родителите и с педагогическия и непедагогическия персонал в 

училището. Въпросът ми е конкретен. Без да търсим виновни. Просто да знаем какво е 

направено, за да се спаси училището три години назад. Защото тези тенденции са от 

пет години назад.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Не, не са 

от пет. От двадесет са.“ 

София Вергилова-Георгиева – „В анализа, който беше посочен, беше посочена за 

пет години назад в документите, които са ни предоставени. И другият ми въпрос беше 

за ситуацията в детската градина в село Ореш и за другите образователни институции 

на територията на община Свищов. Моля Ви недейте да перефразирате думите ми!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Не съм 

перефразирал нищо. Аз исках просто да Ви подкрепя в случая, госпожо Вергилова! 

Заповядайте, господин Генчев! Ама аз точно това исках да Ви подкрепя. Не знам 

Вие… Да, господин Николов, доктор Тодорова. Първо той. Дал е заявка преди Вас.“  

Емил Николов – „Аз благодаря на господин Генчев, че в крайна сметка някой ме 

пусна да кажа и аз нещо!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Не Ви е 

пуснал господин Генчев. Аз Ви пуснах. Просто …“ 

Емил Николов – „Щяхте да ме прескочите отново.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Нямаше 

да Ви прескоча. Не мога. Доста сте висок, за да Ви прескоча.“ 

Емил Николов – „Благодаря! Безспорно най-тежката сесия. За съжаление това се 

очакваше. За още по-голямо съжаление очаквам вероятно през този мандат и други 

подобни сесии. В крайна сметка миналата година община Свищов намаля с още 300 

човека и това се отразява. Поздравления за подготвения доклад. За първи път има 

такъв доклад за точка. Доклад, с много информация, доклад с положителни и 

отрицателни страни. Впечатлен съм от доклада. Той разкрива, че финансово 

погледнато наистина училището трябва да бъде закрито, ако гледаме финансово.  Това 

е едно много трудно решение и аз ще призова да спрем нападките. Защото аз виждам 

така едни персонални нападки, виждам, всеки търси нещо в изказването, което не е 

точно по този начин. Нека бъдем обективни! Нека не се нападаме един друг, а просто 

всеки да каже своето мнение. И в крайна сметка всеки да вземе решението, което 

смята за себе си за правилно! И това, което реши Общинският съвет, в крайна сметка 

това ще е нашето общо решение. Благодаря Ви за вниманието!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Господин 

Николов, да разбирам ли, че правите процедурно предложение за прекратяване на …“ 

Емил Николов – „Не правя процедурно предложение, не правя такова 

предложение. Само да кажа, последно, да довърша. Това, което казахте, че аз и 

колегата водим пред празни аудитории, не е така. Да, не са напълно пълни 

аудиториите. Но имайте предвид и в УНСС не са пълни аудиториите, и във Варна не 
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са пълни аудиториите. Студентите работят и не присъстват толкова плътно на лекции. 

Не бива да говорим такива неща публично!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Съгласен 

съм, но хайде после след заседанието да ме заведете във Вашата аудитория.“ 

Д-р Мария Тодорова – „И в медицинските университети не са пълни аудиториите 

вече за съжаление, но пък има учебници, интернет. Има откъде да се научи човек като 

иска.  

Уважаеми колеги, аз ще се изкажа без нападки, с цифри малко, които важни, не 

важни, все пак те са факт. За какво е направено за училището в село Ореш. В 

последните години е направено дофинансиране 223 000 лева. Това е от таблиците, 

които вчера са разгледани, които са ни изпратени. Господин Генади Иванов ги е 

сметнал и ми помогна за изказването. За съжаление училища се закриват навсякъде. А 

по една статистика, в последните 30 години са закрити 1435 училища в страната и 

това е само до 22-ра година. Като има статистика, че с 50% децата са намалели в 

България. Ние не откриваме топлата вода. Но има едно преимущество за училищата в 

град Свищов, че наистина образованието е на по-високо ниво. В класа на моето дете 

има две деца от село Ореш, които учат от началото. Те все пак са избрали това. 

Техните родители, защото те не могат да направят сами своя избор. Но в училищата 

има и достъп до спорт, има достъп до…, едно време се казваше кръжоци, сега се 

казват … извънкласни дейности. Да, благодаря! Има интерактивни стаи. Не мога да се 

съглася със слетите паралелки. В годините назад, аз в два предни мандата съм била в 

комисията по образование. Не съм съгласна дете от втори клас и четвърти да учат в 

една класна стая. Едното трябва да научи таблицата, а другото има национално 

външно оценяване, което е доста сериозна подготовка и стрес и за децата, и за 

учителите. Това е една предпоставка в годините назад и за другите училища съм се 

изказвала против слетите паралелки и смятам, че това е грешка на министерството, че 

допуска такава форма. Това не би трябвало да бъде, това не е равен достъп до знание 

на всички деца. Това мога да кажа. И съжалявам, че се случва, но и в град Свищов 

също се закриха много училища, знаем всички.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

„Благодаря, д-р Тодорова! Г-жа Кирова като председател на комисия има предимство, 

после сте Вие, господин Петков.“ 

Цветанка Кирова – Директор на СОУ “Димитър Благоев“ и Председател на 

Постоянната комисия по “Икономическо развитие, финанси и бюджет“ – „Уважаеми 

господин Председател, господин Генчев, колеги! Аз само искам да кажа какво се е 

случило с децата и персонала от закритите училища в годините назад. Доколкото си 

спомням в селата са закрити пет училища, включително и Средно училище „Алеко 

Константинов“ в града. Няма дете, на което да не са осигурени всички нормални, че и 

повече от нормални условия да пребивава в град Свищов. Включително транспорт, 

включително закуски, обяди и всички дейности, които се извършват в едно нормално 

училище.  

В годините назад е осигурена работа за всички педагогически и непедагогически 

персонал от закритите училища. В града, в училището, в което са  разпределени 

децата, те отиват по желание на родителите. Дали приемащото училище ще бъде 

„Радославов“, „Катранов“, „Благоев“, няма значение. Родителите имат право да 



Протокол №13 от извънредно заседание на Общински съвет – Свищов, 

 проведено на 29.05.2024 г., мандат 2023 – 2027 година 
 

13 

изберат в кое училище да учат децата им. Но децата да останат без надзор, без 

придружители. Децата в града вече са свикнали да приемат деца от другите населени 

места. Разделение няма в класовете. Всички са един клас. И тези класове работят, 

защото в градските училища паралелките са от около 20 ученици и е съвсем друга 

обстановката. Не говорим за материалната база. Да, вярно е, материалната база е на 

ниво, много по-високо, отколкото в училищата в селата. Но не знам как се справят 

учителите в паралелки, слети и маломерни. За тях това е голям стрес. Така че, трудно, 

трудно е решението, но смятам, че децата и персоналът няма да бъдат ощетени по 

никакъв начин. Родителите ще видят разликата след три, четири, пет месеца. 

Благодаря!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – “Благодаря 

Ви! Госпожо Кирова, споделете и това, което онзи родител Ви беше казал! Моля Ви 

се!“ 

Цветанка Кирова – „Да, ще го споделя, защото наистина това беше голям шок 

навремето, когато закриха училището в с. Козловец. Тогава много се бунтуваха 

родителите. Те имаха възможност да бъдат на родителски срещи или да  бъдат приети 

във всички училища на територията на град Свищов и да си изберат, нали, кое дете 

къде ще учи. Много трудно беше за тях. Още по-голяма трудност беше да доведем 

децата на училище. Те трябваше сутрин да помагат на родителите си, да в село в 

училището можеха да отидат и в 9, и в 10 и в 11 на училище. При нас трябваше да 

пътуват с автобуса, да са навреме. Успяхме да ги накараме да присъстват постоянно 

на училище. И някъде след Нова година идват няколко родители при мене и казват: 

“Абе защо толкова години ни мъчиха децата, защо не го закриха по-рано това 

училище? То съвсем друга разликата в момента!“ Да споделям го, защото наистина 

родителите видяха че децата им се чувстват много по-добре и са обгрижени и всичко е 

както трябва. Благодаря!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – 

“Благодаря, г-жо Кирова! Кой подаде? Петко, заповядай! Г-н Михайлов!“ 

Петко Петков – “Уважаеми г-н Председател, уважаеми колеги, уважаеми г-н 

Генчев! Аз лично смятам, че наистина трябва да се вземе някакво соломоново 

решение, което приятно, неприятно и т.н. Аз ако имах деца в момента не бих желал да 

учат от първи и четвърти клас заедно. Защото с оставянето на училището в село Ореш 

не съм сигурен дали няма да направим лоша услуга на децата и те да останат 

значително много от образованието, което те могат да получат в града или в друг град, 

не казвам град Свищов. От друга страна ако хората и персоналът имат гарантирана 

работа след като бъде затворено училището в Ореш, ако смятаме, че така е по-

целесъобразно, не само от финансова гледна точка, но да не забравяме, че най-важно 

са децата. Децата, моите деца са учили в Свищов. Ако съм сметнал, че е по-добре да 

учат в Ореш, щях да ги пращам там. В момента смятам, че ще направим лоша услуга 

на децата, ако оставим училището в Ореш. Грях е да се затварят училища. От друга 

гледна точка. Защото наистина прадедите ни са отделяли от залъка си, от хляба си, за 

да ги направят. Но демографската криза, срива, който е в цяла България, се налагат 

наистина да се затварят училища и по селата и по градовете. Истината е, че пазарът 

определя всичко. Дори и в образованието. Качеството на образование, съревнованията 

между училищата в град Свищов, конкуренцията, която имат те ги правят все по-
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добри и все повече се опитват да предлагат по-добри условия за децата и за тяхното 

бъдеще. Нека да продължават така директорите на училищата. Аз лично смятам, че в 

Свищов имаме много добри училища, на много високо ниво и ще направим услуга на 

децата от Ореш да учат в нашия град. Благодаря Ви!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – “Благодаря 

Ви, г-н Петков! Г-н Михайлов, Вие бяхте!“ 

Венцислав Михайлов – “Уважаеми г-н Председател, заместник-председатели, 

колеги, уважаеми г-н Кмет Генчев, гости и журналисти! Мисля, че в тази зала, ако не 

се лъжа, с изключение на част от присъстващите, от гражданите аз съм единственият 

роден в Ореш. Единственият, който до 8 клас е учил в това училище. Ще гласувам 

“Против“ това решение и ще се обоснова защо. Когато завършвах през далечната 84-

та година училищният двор и фасадата на училището бяха във същото състояние, в 

което са и днес. Днес са по-зле, защото времето си е оказало... атмосферните условия. 

Много се спомена тук за елитните Свищовски училища. И Катранов и Благоев 

благодарение на активните си ръководства и директори, поздравления, смятам, че са 

дори мои приятели, вършат много добра работа. Въпросът ми е защо в Ореш не се 

получи да има елитно училище? По смисъла на свищовските ни критерии. За да се 

стигне до 29 май 2024 и да се налага да вземем това решение много неща не са 

свършени предните 10-15, дори 20 години. Училището в Ореш, което мисля, че 

Йордан Нейков спомена е на 150, миналата година 150 години празнува, 2023. В 

случая то се явява, ще използвам една малко странична метафора, но то се явява един 

болен, ненужен, стар родина от който всички искат да се отърват по-бързо от него. 

Смятам, че за 20 години никой не си е мръднал пръста, къде съзнателно, къде от 

безхаберие, от мързел, от ленивост и са оставили това училище да загине ей така до 

днес. По време на моето учене там за това училище се говореше, че ще бъде 

предложено за базово спортно училище. Осемдесетте години. Поради факта, че много 

известни, после още по-известни  футболисти бяха израснали там и оттам ги взеха 

спортните училища. Това е само една от вероятностите да се развие това училище. 

Ако за 15-20 години нищо не е направено, човек да беше щеше да си отиде. Не 

Говорим за институция, която е зарязана. Зарязана е на произвола. Няма да посочвам 

виновни. Но смятам, че с това решение днеска ще покрием вината на много хора, 

много хора, които не са си свършили работата. Да, към днешна дата, както споменахте 

за децата в Ореш няма качествено образование. Децата в Ореш пишат на черни дъски. 

Защо? Нямат интерактивни кабинети. Защо?  Фасадата отпред е черна като че ли 

работи на един километър от ТЕЦ Марица. Защо? Входната врата е покрита с 

ламарина. Всички другарски срещи, които правят наборите там се снимат пред една 

ламарина. Защо? Не смятам, че Община Свищов ще се развие със закриването на 

училището в Ореш.  Така споменахте, че това е за развитието на общината. Ако един 

родител не си записва детето в училището в Ореш, причината наистина не е в 

родителя, а в базата, в качеството на подготовката. И последно – част от решението е 

да бъдат прехвърлени всички деца в училище “Цветан Радославов“. Къде е избора? 

Защо задължаваме децата да учат там?“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – “Господин 

Михайлов! Не сте наясно. Училище “Цветан Радославов“ става приемно училище. 

Приемно училище.“ 
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Венцислав Михайлов – “ОК. Добре. Надявам се да има избор за децата да изберат 

кое училище. Макар, че негласно се говори, че нямат избор. Това е единственият 

избор – “Цветан Радославов“. Приключвам моето изказване. Ще гласувам “Против“. 

Не заради фактите, които са към днешна дата, а заради цялата история по убиването 

на това 150 годишно училище.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – “Благодаря 

Ви! Аз имам предимство, г-н Генчев. За реплика. 

Г-н Михайлов, въпросът “Защо?“. Защо, защо, защо? Вие казахте, че родителят 

определя къде и как ще учи. Решение, което е взел всеки един жител, родител от село 

Ореш в годините, дори и преди 20. Решение, което сте го взели и Вие. Доколкото знам 

имате три деца. Кой от тях учи в Ореш? Защитавате каузата село Ореш. Училището. 

Хубаво. Да не бъдем популисти в крайна сметка. Всеки му е ясно, че дойде сублимния 

момент. Ясно, че Ви боли. Орешенлия сте. Аз не съм, но мен също ме боли. Но това, 

което каза и Петко и което каза и г-жа Кирова, ние трябва да мислим за тези деца, 

един Божи ден, да бъдат развити така равнопоставени с всички други деца. Защо не е 

направено нищо в годините? Г-жа Кирова, г-н Иванов, г-жа Маркова те знаят колко 

проекта написаха, какво направиха, спортни площадки, подобряване материално-

техническата база, по проекти те не се спряха. Те не се спряха! И се връщаме при това 

положение за отговора на Вашия въпрос. Защо в Ореш няма това нещо? Ами те пък се 

спряха в Ореш. Те се спряха. Защо и как, ние днес няма да дадем отговор преди 20 

години. Ами за съжаление до там е стигнал варианта, че друг избор нямаме.“ 

Венцислав Михайлов – “Дуплика.“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – “Г-н 

Генчев има право на втора реплика.“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – “Уважаеми г-н Председател, 

ръководство, уважаеми общински съветници. Знаете, че така изчаках да обобщя 

изказванията, да не вземам думата в началото. Направих така анализ на всички 

изказвания.  И съм удовлетворен изключително много от изказванията. И всички 

изказвания са 70 процента изключително добри. С много точни анализи. Включително 

и към Вас, г-н Михайлов. Защо, защо, защо? Казахте го така няколко пъти. Виновни, 

да прикрием вината, много правилно, да всички бягаме, родители, община, кметове. 

Вина, вина, вина, вина. Да прикрием виновните. Да, вина има. И вече крайно време да 

си сложим картите на масата. Не искам никой да се чувства обиден, да се чувства 

засегнат. Затова казвам поздравление, казахте един много хубав период – 20 години, 

сградата, както сте започнали, не е по никакъв начин нещо променено. Много добро 

изкарване на г-н Петко Петков. В името на децата и тяхното бъдеще. Защото децата в 

момента те не могат да осъзнаят какво се случва. Те не осъзнават селското училище, 

градското училище. Защо, защо, защо? Какво направи Община Свищов за училището 

толкова години и всичко останало? Ами много хубав анализ направиха колегите от 

отдел “Образование“ за случващото се през годините. Много неща се изказаха по 

отношение на базата в свищовските училища и базата в селските училища. Господин 

Кирилов преди малко каза по отношение на подготовката. Вие сами казахте за 

състоянието на сградния фонд.  Ами сградния фонд можеше, точно заради анализите, 

които са направени. В годините откакто аз съм Кмет, още при започването си, 

проблеми имаше в училището. Който до тогавашното време просто си е катализирал, 
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ден да мине, и друг да дойде. Както и сега. Какво ще променим с отсрочването на една 

година? Просто една година нищо няма да промени в някакво развитие, положително. 

Просто ще бъде поредната година на агония. Както го казах и пред родителите и пред 

ръководството на училището с учителите – положението не е критично, положението 

е бедствено, за да стигнем днес до това решение. Бедствено, поради много, много, 

много, много причини и много натрупани проблеми в годините. Ако... тук не искам да 

става да, да става проблема парите. Но трябва ясно да стане, никой не спомена досега, 

нека да стане ясно и на журналистите и да стане ясно и на медиите и на 

обществеността, че тук става въпрос за 16 деца за новата учебна година. Ние говорим 

закриваме училището, ама бройката никой не посмява да я каже. Шестнадесет деца за 

новата учебна година. Шестнадесет деца, които по никакъв начин не могат, не могат 

по никакъв начин да образуват нормативно законово паралелки, както трябва да се 

обучават децата. Първи, втори, трети клас, нулеви, четвърти, пети, шести. Тука става 

въпрос за едно сливане – първи, трети, пети, шести седми, някакъв експеримент. 

Отново ощетени са децата. Когато провеждахме срещите си с родителите, тези срещи 

не са от вчера, не са от оня ден, а са може би от няколко години. Няколко години аз 

лично съм инициирал срещи с ръководството на училището да попитаме ситуацията 

какво се случва, как се случва. 

Знаете ли, че във времето назад училището беше средищно? Което му даваше 

един така специален статут. Заради средищното училище, това че приемаш и деца от 

съседни населени места, в друга област то получаваше по закона допълнително 

финансиране от държавата, което му даваше възможност да му стигат средствата за 

работните заплати. Но какво стана в годините назад? Днеска отлив, утре отлив, 

другата година отлив и училището в Ореш загуби статута си на средищно училище. 

Днеска, днешният ден ни уверяват, че две деца от село Страхилово, от село 

Божурлук ли, Страхилово там, Стежерово ще дойдат. Ще дойдело дете от Деков. Ще 

дойдели  деца от селото там две, които в момента са дошли. Но това са думи, просто 

на хартия. Защото как ще дойдат тези деца от село Стежерово? Кой ще ги 

транспортира? От къде ще дойдат? Въпросът беше – Ми вие, Общината ще осигурите 

транспорт. Как ще го осигуря? На каква база? Тук трябва вече да отново сме 

подтиснати под закона и под нормативната база. Как и по какъв начин осигуряваме 

транспортирането на тези деца. Когато поставихме въпроса колко деца ще бъдат 

първи клас, нали става въпрос за две деца, които са в първи клас ще започнат новата 

учебна година. Две деца от Стежерово, едно от Деков. 

И какво се случва с детската градина? Понеже госпожа Вергилова посочи 

въпроса. Ще изтеглим от детската градина шест годишните деца, значи ето започва 

другият процес на оголването на детската градина, за да вземем шестгодишните, да ги 

запишем за първи клас, за да може да спасим училището ние почваме да обезсилваме 

детската градина. И ето почваме пак в едно упражнение, без ясна визия какво се 

случва. 

Въпросът е че училището трябваше много по-рано и то говоря за ръководството, 

за висшето ръководство, трябваше много по-рано да осъзнае проблема и да го види. 

Но за съжаление ръководството не го видя този проблем, че огънят ще попадне и при 

тях. И наистина в момента огънят започна да гори и чак сега осъзнаваме дайте да 
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видим какво да направим. Ами ние не сме спирали да, да го поставяме проблема на 

масата. 

Идва един друг проблем. Преди две години, три бях подложен на жестока 

проверка от Инспекция по труда по отношение на фонд „Работна заплата“ на 

служителите, на учителите, на персонала, затова че не се изплащат възнагражденията 

в срок. Аз как да изплатя възнагражденията като те не им стигат парите от държавната 

делегирана дейност. Законодателят казва, „дофинансира общината, но за материалната 

издръжка“. За Общината не е проблем да даде 100 хил. лева, но те могат да ги ползват 

само за материална издръжка. И аз няма как да се съглася, че при положение 

разчетите, които са направени до момента, за 2025 година са необходими средства 

близо около 100-150 хил. лева допълнително за фонд „Работна заплата“ и всички 

социални придобивки. Тогава водихме няколко срещи с директорката Мариянова и 

тогава учителите взеха едно решение да не получават тези социални придобивки, 

които получават колегите им в град Свищов. Говорим там за ДМС-тата по отношение 

на стажове, по отношение на извънкласни форми. Да не говорим, че Инспекторатът си 

затваряше очите, включително и ние, за това, че да се оптимизира добре учебния 

процес в училището, бяха си разделили всеки клас в клас, а в същото време те са 

слети, а в същото време децата са разделени по две, по едно, по клас и му се преподава 

индивидуално, за да може да усвои материала.  

Тук не говорим за качеството и не искам да обиждам въобще учителите в село 

Ореш по отношение на качеството на образование. Това, което като учител, те успяват 

да го дадат на децата. Но тук вече трябва да говорим и за интелектуалното развитие на 

децата. За всички онези форми, които представят другите училища на територията на 

община Свищов.  

Вчера имаше възможност на комисията да присъства и временно изпълняващият 

длъжността директор г-жа Расимова. Аз ѝ зададох следния въпрос, понеже става 

въпрос за европроекти. Аз ѝ зададох следния въпрос, понеже тук се поставя „Какво 

направи Община Свищов?“. Община Свищов това, което законово може, го е 

направила, но в пъти повече. Да не говорим, че преди няколко години не стигаха пари 

да им платят храна. И там правихме едни упражнения само и само да мога да се 

прехвърлят средства от издръжката във фонда за „Работна заплата“. Няма как да нося 

повече чуждата отговорност на своя гръб. Защото, когато дойде Инспекция по труда 

след септември месец, 15 и до декември им стигат парите за заплати, януари месец 

учителите ще си искат заплатите. Инспекция по труда ще дойде и ще каже „Господин 

Кмете, Вие защо не сте взели мерки?“ и аз какво да кажа „Ами решение на Общинския 

съвет, ама не може да го закрием училището.“ Да но те ще кажат „Вие сте имали 

законова мярка да си направите разчетите и да видите, че няма да стигнат парите.“ И 

как като нямаш в портмонето си пари, няма как да отидеш в магазина. Нали?! Никой 

няма да ти даде на версия. И факта, и в кого остава вината?! На кмета на общината. 

Законодателят ми е дал правомощията. Щом съм направил разчетите и не са ми 

стигнали парите, съм трябвало да се възползвам от тази санкция, която в момента е 

представена на Общинския съвет. Не стигат парите. Няма как да се случи 

дофинансирането на училището допълнително.  

Ами какво да кажат другите останали училища на територията на селищната 

система – Морава, Алеково, Овча могила. Те също могат да кажат „На каква база те 
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получават дофинансиране, а нас, примерно, така ни карате, за да не ни давате нито 

един лев?!“.  

Отново говорим ето за мениджмънта на ръководствата на училищата. Другите 

успяват да влязат в рамките си на бюджета, за да успеят да изкарат учебната година,  

тук по никакъв начин не достига. Защото тука един път … Три са компонентите, по 

които се финансират училищата, държавната издръжка и другите финансирания, 

които получават. Но на 16 броя деца сметнете много просто докъде ще стигне 

финансирането на даденото училище. Персоналът е седем на брой плюс двама 

непедагогически персонал, плюс един счетоводител. Защото трябва да има 

счетоводител.  

Разберете, че „ножът не е само до кокала, ножът просто вече е пречупил кокала“. 

И говорим отново за …, когато зададох въпроса, се връщам на госпожа Расимова. В 

годините назад колко проекта училището разработи за децата по извънкласни форми и 

всичко останало?! Не говорим за националните програми, по които се финансират 

директно всички училища. Говоря за индивидуалните проекти, които се предоставят 

по различни оперативни програми. Колко пъти училището и какъв проект разработи, 

за да може децата да почувстват това, което почувстват онези деца, които се намират в 

Свищов?! Всяка седмица аз резолирам писма за ученици, които по един или друг 

проект отиват някъде. Колко пъти в село Ореш децата отидоха някъде да се 

социализират, да видят?! Нула! Нула! Освен тези по Националната програма.  

Защо Ви ги казвам тези неща?! Защото наистина ние трябва да помислим за 

децата. Трябва да помислим на първо място за децата как и по какъв начин искаме да 

се развиват. Сами казахте, няма императивни дъски, няма, пишат с тебешира, пишат с 

химикал, пишат с… Не знам дали имат и въобще компютърна зала или компютърно 

обучение. Нека наистина за това да говорим! Да говорим в името на децата и на 

бъдещето развитие на тези деца. 

При разговорите си с ръководството на училището, на излизане, ние бяхме 

няколко човека, колегите от общинска администрация, не съм бил сам да водя 

срещите, излизам и един малчуган, не знам на колко години, беше се подпрял до 

вратата там, на парапета ли, какво беше и го попитах „Здравей, младеж! Какво правиш 

тук? Как е? Харесва ли ти?“. С една тротинетка беше. Викам „Кой клас си?“ Мисля, че 

шести ли каза, не съм сигурен. Викам „Къде учиш?“ и той вика „В Свищов.“. Викам 

“Откъде си?“. „От тука съм.“. „Какво правиш тук?“. „Ами аз тук живея, тук играя.“. 

Викам „Защо учиш в Свищов? Защо не дойдеш тук да учиш тук в село Ореш?“. „А, не, 

не, не! На Свищов ми е много хубаво.“. Това беше ето едно дете. Защо не се върне в 

училище?!   

Защо в годините 18 деца заминаха за Свищов?! Защо тези деца не бяха задържани 

да останат в училището в Ореш?! При въпроса към уважаемия господин Нейков, 

неговата съпруга на срещата в детската градина, понеже неговото дете е първи клас, 

защо не запишат детето в село Ореш, защото тогава казах, ако съберем 5-6-7 деца, има 

основание в доклада си да изтъкнем пред Регионалния инспекторат защо училището 

продължава, защото имаме голям брой деца за първи клас, които образуват една 

паралелка почти, както се казва, може да е слята, но самостоятелна. Най-важен е 

първи клас. От детската градина седемгодишните първи клас. Можем да 

аргументираме оставането на училището. Отговорът беше „Решение на семейството!“ 
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И това си е право на всеки един родител да иска най-доброто. Дали ще бъде в Свищов, 

дали ще бъде във Варна, ако искат да го карат първи клас, решение на родителя за 

детето.  

Другото, което е, помолих г-жа Расимова в петък да организират среща с всички 

онези родители, от които ми се представят заявления, че ще бъдат записани в първи 

клас. Двете от Стежерово, едното от Деков, две от Ореш. Целия ден чаках, никой не 

ми се обади, че са извикали родителите и да отида да се срещнем. Какво значи това?! 

Ето отново една несигурност. Искам да кажа, че аз индивидуално проведох с двама 

родители и те ми казаха, че „За да се отърва от натиска, който ми се упражнява, им 

казах, че ще го запиша.“. Ето, несигурност. Но това не значи в момента нищо, 

заявлението в момента подадено, че някое дете ще учи. 

Докато, знаете, че август месец има сесия, на която се утвърждават паралелките, 

които ги утвърждава Регионалният инспекторат, тогава става ясно, че това дете е 

записано в дадения първи клас на даденото училище. Сега в момента всеки може да 

подаде, където иска заявление. И в „Благоев“, и в „Цветан Радославов“. Но 15 ден е 

заверката на образеца колко деца реално влизат. Ето отново, отново, отново причини. 

Но този процес не трябваше сега да се случва. Той трябваше да се случи много по-

рано.  

Другото, което е. Взаимодействието между училище и детска градина. Връзката 

там е скъсана. Защото нито училището си правеше труда да води някаква кампания 

заедно с подрастващите деца. Училището си е самостоятелно. Детската градина 

самостоятелно. На родителската среща се получи едно настройване. От училището 

казаха „В градината е причината.“. Градината е причината. Какво се случва в тази 

градина?! На следващия ден веднага среща в градината да видим какво се случва 

аджеба в тази градина. Отидохме в градината. Питаме ги „Какво се случва тука, че 

децата бягат?“, те викат „Нищо.“. Разбирате ли?! А предния ден хвърляхме върху 

градината. После от градината казват „Абсолютно нищо няма в градината.“. 

Проблемът в градината е, знаете в населените места в детската градина, че няма как да 

бъдат втори, трети, пети, не могат да бъдат отделени в отделни групи. Сега детските 

градини са като една забавачница, едно решение за грижа на децата на работещите 

родители. Най-важното там е пет годишните да си влязат и да се обучават 

индивидуално, за да могат да бъдат подготвени за старта си на учебната година.  

Детската градина, госпожо Вергилова, е в добро състояние. Няма никаква 

опасност за нея. Ето опасността от къде идва. Изтеглянето на шестгодишните. Започва 

дърпането на шестгодишните да влизат в първи клас, че да спасяват паралелки. И 

какво правим?! Правим на едното добро, на другото му правим лоша услуга. Но 

детската градина, абсолютно… Виждате примера в село Драгомирово. Три деца, 

четири деца, пет деца. Там е ангажимент на Общината, пряк, от който не зависим. Пет 

деца може да има, три деца, ние я поддържаме, защото тези млади хора са надежда за 

даденото  населено място. Градината въобще не трябва да я слагаме, в което и да е 

населено място, и ги има, в момента да ги слагаме на дневен ред.  

Тук говорим за училището в село Ореш и състоянието му. Причините са много. 

Виновни за училището, аз категорично заявявам, че има. Всеки да съди сам по себе си 

и да си направи равносметката кои са хората, за да се стигне до това положение. Но не 

може вината да се хвърля върху община, да се хвърля върху кмет. Хвърля се върху 
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всички онези, които навремето не си свършиха работата. Няколко пъти в годините, 

господин Иронов е тук, знае много добре в какви ситуации изпадаха. Бившата 

директорка рев, сълзи, „Не стигат пари, 16-18-20 хиляди, 30 хиляди за заплати. Дайте 

тука да оправим!“. Не може постоянно… Това е, аз пак казвам, не агония, това е вече 

бедствено положение. Да спасяваме, да… „Дайте да мине 150-тата годишнина!“. 

„Дайте да мине….“. Съдбата е ясна много отдавна на училището. Хайде 150 годишна 

история. Мъчихме… 

Но вече разберете, че не може по никакъв начин. Нормативно и законово не 

може. Не става въпрос, отново казвам, за пари тук. Няколко пъти го подчертах. Тук 

става въпрос, че нормативно не могат законово да отговорят на изискванията за 

съществуването на такова училище по този начин, със сливането на паралелки. Досега 

са били … Две по две ли? Как бяха, г-жо Димитрова? Две по две. А сега трябва да 

остане само една, защото това е основно училище от първи до седми клас. По никакъв 

начин няма как да бъде преобразувано. Регионалният инспекторат казва „Няма как да 

заверим образеца. Трябва да се направи подбор на учителите – кой да остане. За да 

намали фонда на заплатата, директорът трябва да направи подбор кои да останат. Пак 

не стават нещата, защото това са от първи до четвърти клас и от пети до седми клас. 

Защото не може да махнеш дадения учител, защото трябва да има по предмета. Или 

какво казваме „Ти, ако си по физика, почваш да преподаваш история!“.  

Разберете, че нещата не са нито финансови, нито … Не може да се получат 

помежду си по отношение на организацията на учебния процес. И пак казвам, тук 

става въпрос за 16 деца. Това, което Община Свищов ще направи, ще се погрижи за 

абсолютно всички деца. Правото на избор е на всеки родител да избере, което иска 

училище. Тук става въпрос, по закон трябва да има правоприемник, който да приеме 

документацията на училището. Знаете, после ще се търсят трудови стажове, книги, 

издавания на дубликати на дипломи и на всичко останало, загубено. Това е приемно 

училище. Това не значи, че децата трябва задължително да бъдат в „Цветан 

Радославов“. Могат да бъдат във всяко едно училище, което харесват, даже и извън 

община Свищов. Това е документално да се знае кой приема документацията и всичко 

необходимо.  

След това, с родителите също е говорено, с тези, на които децата им са в 

училището в момента. Единственото желание на родителите е, казаха „Искаме децата 

да не бъдат разделени!“. Да бъдат, първи клас, които ще са, да бъда заедно. Тези, 

които са трети, да са заедно. Примерно, ако са четири деца да са заедно в класа, 

където ще отидат. И разговаряно е с директорите на училищата, които ще приемат. 

Приемаме децата заедно, както са в куп. Другото, което съобщихме на срещата и 

вчера на комисията Ви го казах, че задължително единият от учителите ще пътува с 

децата от Ореш, за да може да има спокойствие и за родителите, и за самите деца. 

Познат човек, който ще транспортира децата до даденото училище, ще работи заедно 

с тях, ще ги връща през останалото време. Така както се процедира при останалите 

ученици, които пътуват. Има местни учители от населеното място, които пътуват 

заедно с пътуващите деца. Мисля, че така накратко успях да очертая проблемите и 

това, което ще се случи с децата на Ореш. Няма да остане нито едно дете непокрито 

по някакъв начин.  
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Не искам да има настроение, защото там по време на срещите се…, аз и вчера си 

позволих да кажа на господин Нейков, едно настроение, на богатите, едва ли не той е 

богат, аз или някой друг, на богатите децата пътуват и има с какво да ходят до 

градските училища, буквално селските и бедни хора остават в Ореш. Е няма такова 

нещо, няма разделение на бедни и богати в училищата в Свищов. Такова настроение 

се оформя. Не ги деля. Искам да Ви обясня за какво става въпрос.“    

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Сашо, 

моля ти се, от място не!“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – „Да, искам да Ви обясня за какво 

става на въпрос. Че там се създаде настроение. Там, на срещата. Че едните родители 

казват на другите, че те са богати, учени и не знам какви си и децата им учат в 

елитните училища, а те не могат да си го позволят и затова трябва да остане 

училището, защото те не могат да си го позволят. Това исках да кажа, че за нас няма 

бедни и богати деца. За нас всички са равни и всички трябва да получат качествено 

образование. И аз Ви уверявам, че това нещо ще се случи.  

По отношение на педагогическия персонал. Това, което е възможно, пак казвам, 

искам да бъда ясно разбран, нормативно, където, каквото може ще…, морално по член 

триста и кой по Кодекса на труда, морално поемаме ангажимент да се погрижим за 

педагогическия персонал. Още през пролетта, когато в детската градина се 

пенсионира служител, параджия и всичко останало, в момента няма назначени хора, 

защото виждаме, че нещата в Ореш не са добре и лицата, които са назначени в 

непедагогическия персонал да имаме възможност да им осигурим заетост отново в 

системата, само че в детската градина. Направили сме ги тези варианти, защото както 

и да разиграваме числата, не се получават. Винаги нещата не излизат по правилния 

начин. Това е, което исках да кажа. Мисля, че е достатъчно. Колкото и да се опитваме, 

в момента да ни се иска, разберете нормативно, законово не могат да се получат. 

Нормативно и законно. Тук не става въпрос за инат, на инат, на воля, на решение да 

показваме сила. Тук говорим, че нормативно и законово нещата не могат да 

продължат по този начин. 

И пак се връщам на изказването на господин Петков. В името на децата, да им 

дадем добро бъдеще и аз вярвам, че то ще се получи именно тук в Свищов, за 

качествено образование и да получат всички онези блага, които …. Няма да давам 

пример с едно друго училище, когато децата по един проект ги бяха извели извън 

селото, гледаха като уплашени. Това аз съм го видял с очите си. Нека наистина да 

дадем възможност на децата на село Ореш да продължат развитието си и на 

образованието. И всичко необходимо ще бъде направено за спокойно протичане на 

целия процес по отношение на закриването, по отношение на записването. С всички 

директори на училищата сме разговаряли на територията на град Свищов. Ще окажат 

пълно съдействие и подкрепа, само и само да може процесът да стане плавен, без 

абсолютно никакви сътресения. Благодаря Ви!“  

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря 

Ви, г-н Генчев! Търсят Ви по телефона. Г-н Михайлов, дуплика.“ 

Венцислав Михайлов – Здравейте, колеги! Дупликата ми е към Председателя 

Кирилов, който преди малко ме спомена за трите ми деца. Явно заблуден от 

младежкия ми вид, не си е спомнил, че децата ми са над 30 години – двете, а трето е 
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абитуриент. И малко трудно ще ми бъде да накарам Моника, която е учителка в 

София, да се върне да учи в Ореш, за да подкрепя тезата, че родителите си бягат от 

Ореш. И между другото от 30 години, 32 години живея в Свищов и адресът ми е в 

Свищов. Затуй, че нямам право да живея в Ореш, защото не съм регистриран там. 

Благодаря Ви за комплимента, който ми направихте, че съм млад и имам три деца, 

които е възможно да учат в Ореш. 

Така и само към Кмета Генчев, който мисля, че тръгна. Г-н Генчев, към Вас имах 

дуплика, но то ще остане в аналите, в архивите тук. Искам да направя едно 

предложение. Аз ще гласувам “Против“, но явно нагласите са да се закрие училището. 

Окей. Това училище има голяма история. Има артефакти вътре, които са на повече от 

50 години – награди, снимки, медали, купи. Част от тях, аз съм ги докарал, част от тях 

набори преди мен, по футбол, по шахмат и по други спортове. 

Моля при предаването на документацията на „Цветан Радославов“ тези неща да 

бъдат извадени от описите и от документи, материали, които се предават на „Цветан 

Радославов“, да бъдат описани подробно и старателно и да бъдат предадени примерно 

в читалището, да бъдат в някакъв кът, да се направи към историята на село Ореш. 

Защото това нещо, ако се предаде в „Цветан Радославов“, ще потъне в някое мазе и ще 

бъде много тъжно за целия труд на поколения орешенци, които са дали за спортната 

му слава. Благодаря Ви!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Не съм се 

изказал, г-н Михайлов и най-малкото пък Вие ще имате основание да ми кажете защо 

да не се изказвам. Дуплика на дупликата няма как да направя, така че спазвам 

Правилника и използвам възможността да се изкажа. Д-р Тодорова, д-р Райкова, д-р 

Кирилов и д-р Попов, имаме пациенти, които ни чакат. Знам. Така че въпреки всичко 

нека г-н Нейков се убеди в това, че ние и други ангажименти имаме, но въпреки 

всичко отделяме необходимото внимание на извънредната сесия да положим своите 

максимални усилия за дебат и за изясняване на нещата.  

Мисля, че се каза всичко, каквото можеше да се каже, колеги, по тази тема. Г-н 

Генчев, в момента се изказвам! Моля Ви изчакайте да свърша! Ще Ви дам думата след 

малко. 

Уважаеми колеги, преди да пристъпим наистина към гласуване казах, че … 

Прекъсна ми мисълта. Всички се изказахме и вече влизаме наистина в някакви, как да 

кажа, ненужни повторения, неща, които … Явно е, че този, който е дошъл с нагласата, 

че няма да подкрепи решението въпреки изговореното, въпреки фактите, въпреки 

убеждаването, той няма да си промени мнението. Г-н Михайлов го каза преди малко и 

той не може да го каже защо, защото има сантимент, когато е бил ученик там. Така 

излезе от Вашата приказка, г-н Михайлов. Много добре знам, че Вашите деца са 

големи и Вие не сте толкова малък, колкото се опитвате да изглеждате. Но, именно 

затова казах, повече от 20 години че е заложен процесът, защото Вашите деца са 

можели да бъдат част от тези 20 години, които да дават устойчивост на това училище. 

Това имах предвид.  

И господин Генчев и господин Иронов!“ 

Д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов – „Господин Председател, уважаеми 

съветници! Само искам да Ви уверя, г-н Михайлов, че при приемането на активите, не 

си мислете, че училището ще бъде обезкостено, както обикновено сградите се оставят, 
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когато се изпразват. Всичко, което е историята, ще бъде предадено на Кметството с 

всички медали и там каквото изредихте. И абсолютно училището ще си запази вида, в 

който е. Единственото, което … На г-жа Маркова нито ѝ трябват чинове, нито каквото 

и да е. Тя ще приеме основно само документацията, а останалата част ще бъде приета 

от Община Свищов заедно с кмета на селото, защото все пак, пак казвам, ще трябва да 

търсим форма, както стана въпрос и на комисията, да търсим форма за стопанисването 

на сградата и нейното управление. Благодаря Ви!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Галене, 

бързо и ти, и г-н Иронов!“ 

Гален Бернардов – „Господин Председател, господин Кмете и колеги! Аз съм 

малко развълнуван и аз от темата. Сантименталността е силна и при мен, но ние 

трябва да изберем дали искаме да запазим сградата като сграда или да изберем 

бъдещето на децата. Аз също, живот и здраве, наесен имам първокласник. Направих 

си експеримент, казвам го много бързо пред Вас, направих си експеримент със седем 

мои приятелски семейства, така да кажа близки. Имат деца около моите. Попитах ги 

дали искат да си запишем децата в Ореш. Да направим, ако ще да бъде и пробно, само 

да видим дали може да стане нещо такова. Казвам Ви с ръка на сърцето нито един. 

Всички се изсмяха. Нито един. Само отговорът беше „Ами запиши си твоето!“. 

Разбирам, че всеки иска училището да остане. И историята, 150 години. Напълно съм 

съгласен. Там те не могат да получат това образование, което могат да получат в 

Свищов. Аз съм учил тука. Родителите ми, баща ми е от Ореш. Отраснал съм в двора 

на това училище, когато бях малък. Много трудно решение. Но там децата не могат да 

получат това, което могат да получат в град Свищов. В което и да е училище. Ходил 

съм по училищата по една или друга причина, знам за какво става въпрос. Имат нужда 

всички да бъдат равни, да имат равен старт. На село Ореш те не могат да го получат. 

Не казвам абсолютно нищо против преподавателите, не ме разбирайте погрешно, те 

нямат равното начало. Благодаря!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря 

Ви, г-н Бернардов! Г-н Иронов, заповядай!“ 

Любомир Иронов – Кмет на Кметство Ореш – „Уважаеми господин Председател, 

уважаеми господин Генчев, уважаеми дами и господа общински съветници, гости! 

Това е една тежка сесия за мен. Аз съм вече пети мандат кмет и преди това заедно с 

Вальо Николов бяхме и общински съветници. Това е най-тежката сесия, на която аз 

присъствам. Специално за мен. Много е трудно да се вземе такова решение. Искам да 

благодаря на всички Вас за дебата, който се получи! Всичко, което казахте, е вярно. 

Но г-н Генчев беше много изчерпателен за това, което през годините сме се опитвали 

да правим и да помагаме на училището. Уви, училище има, когато има и деца! За 

съжаление децата в Ореш останаха малко. Говорил съм си през годините и с 

родителите. Те искат техните деца да не учат в слети паралелки. И не мога да 

обвинявам никого за това, че така е предпочел.  

За съжаление дойде и този момент. Аз ще приема това, което Вие гласувате. И за 

бъдещето за децата на Ореш Вие ще дадете своя глас. Благодаря Ви!“ 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Благодаря 

Ви, г-н Иронов! Колеги, пристъпваме към най-важната част от днешното наше 
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заседание, а именно гласуването. Смятам че, господин Нейков, мисля, че въпреки че 

имахте недоверие към сесията, се получи един добър дебат.  

Преминаваме към гласуване, колеги! Казах го неслучайно, защото, ако не бяхте 

съгласен с мен, щях да Ви дам думата да продължим. Но сега вече казвам гласуваме и 

изказванията са прекратени повече. Преминаваме към гласуване! 

Благодаря, колеги! Резултатът след секунди. Колеги, резултатът от гласуването – 

18 „За“, 5 „Против“ и 2 „Въздържали се“.“ 
 

При кворум от 25 общински съветници, предложението се прие с 18 гласа “За”, 

“Против” – 5 и “Въздържали се” – 2. Решението е: 

 

Р  Е  Ш  Е  Н  И  Е 

 

№157 
 

ОТНОСНО: Оптимизиране на училищната мрежа в община Свищов и закриване на 

ОУ “Христо Ботев“ с. Ореш 

 

 

На основание чл. 21, ал. 1, т. 8 и т. 23 и ал. 2 от Закона за местното 

самоуправление и местната администрация (ЗМСМА), чл. 312, ал. 1 и ал. 6 от Закона 

за предучилищното и училищното образование (ЗПУО) и предложение с Вх. 

№368/27.05.2024 г. от д-р Генчо Генчев – Кмет на община Свищов, Общински съвет – 

Свищов, 

 

Р Е Ш И: 

 

1. Дава съгласие за закриване на Основно училище „Христо Ботев“ с. Ореш, 

община Свищов, считано от 15.09.2024 г. 

2. Учениците от Основно училище „Христо Ботев“ с. Ореш, община Свищов да 

бъдат пренасочени към СУ „Цветан Радославов“ и да се превозват с училищния им 

автобус. 

3. Задължителната документация и фондът от учебници да се приемат и 

съхраняват от приемащото училище СУ „Цветан Радославов“. 

4. Трудовите правоотношения с персонала на Основно училище „Христо Ботев“ 

с. Ореш, община Свищов да се уредят при условията на чл. 328, ал. 1, т. 1 от Кодекса 

на труда. 

5. Материално-техническата база и сградният фонд на Основно училище „Христо 

Ботев“ с. Ореш, община Свищов, съгласно Акт за публична общинска собственост 

№922 от 19.04.2002 г., да преминат на разпореждане на Кмета на община Свищов, при 

спазване разпоредбата на чл. 305 от Закона за предучилищното и училищното 

образование. 

6. Възлага на Кмета на община Свищов да представи на Министъра на 

образованието и науката мотивирано предложение за закриване на Основно училище 

„Христо Ботев“ с. Ореш, община Свищов, съгласно изискванията на чл. 312, ал. 1 и 
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чл. 314, ал. 3 и ал. 5 от Закона за предучилищното и училищното образование и на 

Наредба №9 от 19.08.2016 г. за институциите в системата на предучилищното и 

училищното образование, като извърши всички действия за правилното и 

законосъобразно изпълнение на решението на Общински съвет – Свищов. 

МОТИВИ: Трайна тенденция, клоняща към липса на ученици, невъзможност за 

формиране дори на слети паралелки, липса на възможност за предоставяне на 

качествено образование и затруднения при прилагане на системата на делегирани 

бюджети отразяват обективното състояние и специфичния облик на района. 

Детето/ученикът е главната ценност в образователната система, но всички 

гореизложени факти и мотиви (посещаемост, качеството и развитието на 

образованието) водят до извода, че е наложително и неизбежно закриването на 

Основно училище „Христо Ботев“ с. Ореш, община Свищов, с цел оптимизиране на 

училищната мрежа и повишаване ефективността на публичните разходи за 

образование в Община Свищов. 

През учебната 2023/2024 г. в общинската училищна мрежа на община Свищов 

функционират 10 училища – 5 основни училища, 3 средни училища и                                   

2 професионални гимназии. След утвърждаване на Списък - образец №1 през 

септември 2023 г., общият брой ученици в общинските училища е 2045, от тях 2001 в 

дневна форма на обучение, 17 в индивидуална форма на обучение и 27 в 

самостоятелна форма на обучение, разпределени в 105 паралелки, от тях 11 са 

самостоятелни маломерни паралелки в училищата в община Свищов и 12 слети 

паралелки.  

От направения анализ на състоянието на училищната мрежа на територията на 

община Свищов се установи трайна тенденция, наблюдавана от петгодишен период, 

за трайно и чувствително намаляване на учениците в училището в с. Ореш.  

Община Свищов предприема стъпки за закриването на Основно училище 

„Христо Ботев“ село Ореш, след предприемане на всички мерки за спасяване на 

училището и записването на деца в него. Проведени са няколко срещи между 

ръководството на Общината, кметът на населеното място и родителите на децата, на 

които срещи бяха изложени мотиви за убеждаване на родителите децата им да 

продължат образованието си в съществуващото училище, с цел то да не бъде закрито. 

Въпреки положените усилия на местната власт, Основно училище „Христо Ботев“ да 

бъде запазено, родители на учениците от с. Ореш решиха сами съдбата му, като 

предпочетоха и записаха децата си да учат в гр. Свищов.  

На 08.05.2024 г. в деловодството на Община Свищов е получена докладна с Вх. 

№02-12-146, от Милка Расимова – Директор на училището, която информира, че през 

учебната 2023/2024 г. в училището са записани 23 ученици, разпределени в 2 слети 

паралелки: II-IVклас (5+1) и V-VIклас (4+4) и 2 маломерни паралелки: III клас – 4 

ученици и VII клас – 6 ученици, което неизбежно налага предприемане на действия и 

вземане на решение от Общински съвет за закриване на училището. 

Цялостният извод от случилото се е, че броят на учениците рязко спада. През 

учебната 2019/2020 година в училището се обучаваха 49 ученици, през 2020/2021 се 

обучаваха 40 ученици, през 2021/2022 се обучаваха 32 ученици, през 2022/2023 се 

обучаваха 34 ученици, а през настоящата се обучават 23 ученици. Децата се обучават 
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в 2 слети паралелки: II-IVклас (5+1) и V-VIклас (4+4) и 2 маломерни паралелки: III 

клас – 4 ученици и VII клас – 6 ученици. 

Необходимостта от оптимизация на училищната мрежа на територията на 

община Свищов се налага поради още няколко важни причини: продължаващите 

отрицателни демографски промени в общината, липсата на деца в малките населени 

места, стремежът за повишаване на ефективността на публичните разходи в сферата 

на образованието, чрез създаване на оптимална мрежа от училища, в която да се 

ограничат слетите паралелки от два класа, както и необходимостта да се повишава 

качеството на образованието. 

Други главни фактори, които оказват влияние върху образователната система в 

община Свищов и вземане на настоящото решение са: 

1. Демографски фактор – оказва негативно отражение върху броя на учениците 

главно в селата на общината. В тригодишен период учениците в Основно училище 

„Христо Ботев“ са намалели, както следва: 

 за учебната 2020/2021 г. – 3 слети паралелки и 1 маломерна паралелка, с общ 

брой ученици 40; 

 за учебната 2021/2022 г. – 3 слети паралелки и 1 маломерна паралелка, с общ 

брой ученици 32; 

 за учебната 2022/2023 г. – 3 слети паралелки и 1 маломерна паралелка, с общ 

брой ученици 34; 

 за учебната 2023/2024 г. – 2 слети паралелки и 2 маломерни паралелки, с общ 

брой ученици 23. 

2. Миграционните процеси – налице е засилена миграция към чужбина, към 

общинския център на общината. Този факт, както и личното желание на родителите 

децата им да учат в град Свищов, довежда до неоптималното и неефективното 

функциониране на училището и до вземане на решение за принудителното му 

закриване. 

За учебната 2024/2025 година четири деца са на възраст за първи клас, но само 

две от тях са заявили желание да бъдат записани в училището в село Ореш.  

Посоченият в т. 1 драстичен спад в броя на учениците води до значително 

намаляване на средствата по единния разходен стандарт и неефективно разходване на 

публичните средства, разходи за отопление и поддържане на материалната база и 

използване капацитета на сградния фонд. Непредприемането на действия по 

закриване на училището ще доведе до сериозен бъдещ финансов недостиг по бюджета 

му за следващата учебна година и задължително дофинансиране от страна на Община 

Свищов. Механизмът на финансиране на образователните структури, предполага 

„парите да следват ученика” и единните разходни стандарти се разпределят на тази 

база. Чрез прилагането на формула за разпределение на средства по единни разходни 

стандарти между училищата от финансиращия орган става все по-трудно училището 

да се категоризира по необходимости към останалите училища. За финансово 

обезпечаване и поддръжка на материалната база няма да остават средства.  

Във връзка с посочените аргументи, в отдел „Образование и младежки политики” 

при Община Свищов е направен анализ и е обсъдена възможността за 

преустановяване на учебния процес и закриване на Основно училище „Христо Ботев“ 

с. Ореш чрез закриване на училището, считано от учебната 2024/2025 година. Този 
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въпрос бе обсъден и с кмета на с. Ореш и с родителите на деца от селото, чиито деца 

се обучават в училището или им предстои записване в училище.  

На основание чл. 283, ал. 1, т. 2 и ал. 2 от Закона за предучилищното и 

училищното образование, 19 ученици ще бъдат насочени към СУ „Цветан 

Радославов“, защото е средищно училище. Училище „Цветан Радославов“ разполага с 

автобус за превозване на учениците, както и с материално-техническа база за 

приемането им. 

Очаквани положителни и отрицателни аспекти от реализиране на процедурата по 

закриване на Основно училище „Христо Ботев“ с. Ореш, община Свищов: 

Положителни аспекти: 

 Увеличаване броя на учениците и организиране на образователен процес в 

приемащото училище; 

 Нарастване на финансовите ресурси на приемащото училище; 

 Използване в максимална степен за задоволяване на общински нужди на 

сградата на училището, която е в добро състояние; 

 Организиране на ефективен възпитателен процес в самостоятелни паралелки; 

 Възможности за оптимална целодневна организация на учебния процес; 

 Получаване от МОН на средства за транспорт, хранене и обучение в 

целодневна организация на обучението по изисквания за средищно училище; 

 По-добри възможности за социализация и интеграция в градска среда и 

допълнителна работа с деца в подкрепа на личностното им развитие. 

Отрицателни аспекти: 

 В село Ореш ще липсва обучителна институция; 

В резултат на предложената процедура се очаква:  

- Постигане на оптимизация на училищната мрежа в община Свищов; 

- Намаляване на броя на маломерните и слетите паралелки и увеличаване на 

пълняемостта на паралелките в общинските училища; 

- Повишаване на ефективността на публичните разходи за образование в 

общината; 

- Подобряване на материално-техническата база и сградния фонд на приемащото 

училище. 

Съгласно разпоредбата на чл. 312, ал. 1 и ал. 6 от Закона за предучилищното и 

училищното образование, общинските училища се закриват със заповед на Министъра 

на образованието и науката, като производството по издаване на заповедта за 

закриване започва по писмено предложение на финансиращия орган. Предложението 

на кмета се внася след решение на Общинския съвет и след проверка и становище на 

Регионалното управление на образованието. 

 

В заседанието участват 25 общински съветници. 

Гласували “За” – 18, “Против” – 5 и “Въздържали се” – 2.  

 

 

Д-р Кристиян Кирилов – Председател на Общински съвет – Свищов – „Закривам 

извънредното заседание на Общински съвет – Свищов!“ 
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№ Име, презиме, фамилия  

1. Кристиян Василев Кирилов Присъства 

2.  Верони Маринов Маринов Присъства 

3. Валери Фильов Николов Присъства 

4.  Мария Иванова Тодорова Присъства 

5. Елена Йорданова Шопова Присъства 

6. Цветанка Младенова Кирова Присъства 

7. Габриела Валентинова Петкова Присъства 

8. Генади Русев Иванов Присъства 

9. Мариана Илиева Маркова Присъства 

10. Любомир Ванев Митев Отсъства 

11. Милен Емилов Динков Присъства 

12. Санка Евтимова Райкова Присъства 

13. Михаил Руменов Попов Присъства 

14. Денис Зияев Асанов Присъства 

15. Емял Айдънова Исмаилова Присъства 

16.  Айза Беханова Рамаданова Присъства 

17. Стефан Станимиров Проданов Присъства 

18. Станислав Петров Благов Отсъства 

19. Емил Бориславов Николов Присъства 

20. Цветелин Тодоров Борисов Отсъства 

21. Ивелин Пламенов Петров Отсъства 

22. Венцислав Николов Михайлов Присъства 

23. София Борисова Вергилова-Георгиева Присъства 

24. Йордан Илиев Нейков Присъства 

25. Красимир Иванов Цолов Присъства 

26. Емилия Божинова Цветанова Присъства 

27. Петко Колев Петков Присъства 

28. Светослав Симеонов Тодоров Присъства 

29. Гален Милков Бернардов Присъства 

Общо  25 

 

Поради изчерпване на Дневния ред заседанието на Общинския съвет бе закрито в 

10:15 ч. 

Препис от протокола се изпраща на Областния управител за сведение.  

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ НА ОбС: ……………………………. 

                                           /д-р Кристиян Кирилов/ 

 

Водил протокола: ………………............. 

                              /Кристина Ангелова/ 

 

 


